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Miljøministerens svar på MPU spørgsmål nr. 460 
 
 
Spørgsmål  
Ministeren bedes kommentere vedlagte artikel i Nordjyske Stiftstidende den 
1. juli 2008: "Kæmpevindmøller: Viden om møllestøj forsinket", og samtidig 
oplyse, om ministeren i lyset af artiklen vil fastholde sit svar på § 20 
spørgsmål S 1945? 
 
 
 
Svar 
Det i artiklen omtalte projekt om lavfrekvent støj fra vindmøller gennemføres 
i samarbejde mellem DELTA, der er projektleder, Aalborg Universitet, Dong 
Energy og Risø. DELTA har inden for projektet gennemført nye støjmålinger 
for nye, store vindmøller og sammenfattet den eksisterende viden på områ-
det, og har den 5. maj 2008 offentliggjort de første rapporter fra projektet, 
som omfatter de objektive målinger og undersøgelser.  
 
Det er Miljøstyrelsens vurdering, at resultaterne ikke påviser særlige pro-
blemer med lavfrekvent støj fra store vindmøller. Styrelsen har oplyst, at 
målingerne viser, at den relative andel af lavfrekvent støj, som udsendes, 
ikke er signifikant større for store vindmøller end den er for mindre, moder-
ne vindmøller.  
 
Som en særskilt del af projektet skal Aalborg Universitet i samarbejde med 
DELTA gennemføre nye undersøgelser af genevirkningen af lavfrekvent 
møllestøj. De undersøgelser vil kunne bidrage med ny, generel viden om 
gene af lavfrekvent støj fra vindmøller, men det pågældende delprojekt er 
forsinket en del. 
 
Der er imidlertid en betydelig administrativ erfaring med støj fra vindmøller 
herhjemme, og det er Miljøstyrelsens faglige vurdering at de nye, objektive 
resultater fra det omtalte projekt viser, at der ikke kan forventes større pro-
blemer med nye vindmøller end med de hidtil kendte.  
 
Der er således ikke grund til, at kommunerne skulle udsætte gennemførel-
sen af vindmøllerprojekter med den begrundelse, at der mangler viden om 
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støj fra vindmøller, eller at de skal afvente det igangværende projekt om 
lavfrekvent støj fra store vindmøller. 
 
Jeg kan desuden oplyse, at jeg fastholder mit svar nr. S 1945 af 24. juni 
2008 til folketingsmedlem Morten Messerschmidt. 


